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PROTOKÓŁ NR XXXVIII/23 

z posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu 

w dniu 31 sierpnia 2023 r.,  

które odbyło się w Starostwie Powiatowym w Wieluniu (sala 126) 

 

 

W posiedzeniu udział brali: 

1. Pan Waldemar Borczyk                  - przewodniczący Komisji  

2. Pan Józef Kowal             - wiceprzewodniczący Komisji 

3. Pan Robert Grabowski  - członek Komisji 

4. Pan Sebastian Jasiński  - członek Komisji 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pani Dorota Krajcer   - sekretarz powiatu 

2. Pan Bartłomiej Panek  - kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

3. Pan Maciej Bryś   - naczelnik Wydziału Komunikacji, Transportu  

      i Dróg Starostwa Powiatowego w Wieluniu  

 

Proponowany porządek posiedzenia:  
 
1. Otwarcie XXXVIII posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXVII posiedzenia Komisji. 

5. Petycja mieszkańców ul. Jesionowej w miejscowości Konopnica z dnia 14 czerwca 2023 

r. w sprawie zmiany nawierzchni oraz wybudowania chodnika wzdłuż w/w ulicy z apelem 

o uwzględnienie tych zadań w planach inwestycyjnych.  

6. Petycja mieszkańców ul. Wczasowej w miejscowości Krzeczów z dnia 18 czerwca 2023 

r. w części dotyczącej budowy chodnika przy ul. Wczasowej w miejscowości Krzeczów 
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od posesji nr 27 do posesji nr 39.  

7. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

8. Zamknięcie XXXVIII posiedzenia Komisji. 

 

 

Pkt 1 

Otwarcie XXXVIII posiedzenia Komisji. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

otworzył XXXVIII posiedzenie komisji i powitał radnych, naczelnika i kierownika 

Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu oraz panią sekretarz.  

 

 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

stwierdził, że na 4 członków komisji obecnych jest 4, czyli obrady są prawomocne.  

 

 

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do zaproponowanego porządku obrad? Nikt się nie 

zgłosił. Zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad? 

 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie (przy 

4 głosach „za”) przyjęła  porządek obrad (głosowało 4 członków komisji). 
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Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z XXXVII posiedzenia Komisji. 

 

 Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

stwierdził, że radni otrzymali informację, że ten protokół będzie musiał zostać 

zanonimizowany przed udostępnieniem go na stronie Biuletynu Informacji Publicznej, 

ponieważ sprawa dotyczy przyjęcia dziecka do internatu Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Gromadzicach. Zapytał, czy ktoś z radnych ma do tego jakieś uwagi?  

Nikt się nie zgłosił. Zapytał, kto jest „za” przyjęciem protokołu z XXXVII posiedzenia komisji? 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 4 głosach „za”) przyjęła protokół z XXXVII posiedzenia Komisji (głosowało 4 członków 

komisji). 

 

 

Pkt 5 

Petycja mieszkańców ul. Jesionowej w miejscowości Konopnica z dnia 14 czerwca 

2023 r. w sprawie zmiany nawierzchni oraz wybudowania chodnika wzdłuż w/w ulicy 

z apelem o uwzględnienie tych zadań w planach inwestycyjnych. 

 

 

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że otrzymali tę petycję od mieszkańców ul. Jesionowej w Konopnicy i wpłynęła 

ona do Starosty Wieluńskiego, Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa oraz Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Radni na pewno zapoznali się z tą petycją, ponieważ chodzi tam 

o wybudowanie chodnika i ponad kilometra drogi asfaltowej i było to również rozpatrywane 

na posiedzeniu Zarządu Powiatu. Otrzymali również stanowisko Zarządu w tej sprawie. 

Ponadto dodał, że również dotarło do niego pismo, jako list otwarty do Pana posła Rychlika 

i pan poseł przesłał je zgodnie z właściwością. Pismo to jest podobne, jak to, które wpłynęło 

do starosty i Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Waldemar Borczyk odczytał 

pismo Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Wieluniu znak: KD. 7126.172.2023 z dnia 

17 sierpnia 2023 r., które stanowi załącznik do protokołu. 
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Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, jak w ogóle wygląda ten odcinek drogi, czy jest potrzeba tego chodnika i jakie jest 

natężenie ruchu? Poprosił pana kierownika o odpowiedź. 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedział, że to chodzi o ten odcinek przy rondzie, przy cmentarzu, w stronę Głuchowa. 

Jest to właściwie ostatni fragment nieschodnikowany. To znaczy, że w miejscowości 

Konopnica na drodze powiatowej to jest ten fragment drogi, gdzie rzeczywiście nie ma 

chodnika, a buduje się tam coraz więcej mieszkań i ten obszar robi się z takiego rolnego na 

mieszkaniówkę. Dodał, że ten odcinek 1 100 m to rzeczywiście jest ten odcinek do łuku 

i zasadnym byłoby wykonanie tej przebudowy drogi, ponieważ nie można mówić tutaj 

o samym chodniku, ponieważ w tym piśmie było wspomniane o nakładce, czyli 

o nawierzchni, czyli również odwodnieniu. Powiedział, że wstępnie orientowali się, jeżeli 

chodzi o dokumentację na te 1100 m i to jest kwota około 60 tys. zł i od tego trzeba 

rozpocząć tę inwestycję, ponieważ bez tego chodnik i droga nie powstanie. Myśli, 

że należałby się nad tym pochylić w przyszłości. Dodał, że należy wspomnieć, że na gminie 

Osjaków i Konopnica jest bardzo dużo inwestycji i wspomniał o odcinku Gabrielów-

Rychłocice, na która otrzymali rekordowe dofinansowanie około 30 mln zł i te inwestycje 

zostaną zakończone w roku 2025. Podkreślił, że rzeczywiście w miejscowości Konopnica 

został do wykonania tylko ten odcinek. Powiedział, że droga jest przez nich remontowana, 

nie można powiedzieć, że jest nieprzejezdna i w jakiś sposób tragiczny usytuowana i jej 

sytuacja teraz tak wygląda, ale wykonując chodnik przydałoby się również wykonać 

nawierzchnię i wtedy kompleksowo byłaby już załatwiona miejscowość Konopnica. 

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że pyta o to ponieważ mieli również posiedzenia Komisji związane z budową 

chodnika i wtedy też wyrażona była opinia pozytywna przez Komisję i Rada podjęła 

uchwałę, że ta petycja jest zasadna i zauważył, aby tego nie przeskakiwać, aby zrobić jakiś 

harmonogram budowy tych dróg. On rozumie, że są rzeczy gorsze i lepsze i trzeba 

wybierać do realizacji te gorsze, które zagrażają bezpieczeństwu itd., ale żeby nie 

zostawiać na dalszym planie tych spraw, które już wcześniej na Komisjach były podjęte 

i dali „zielone światło” do realizacji Zarządowi Powiatu.  

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

zgodził się z tym i powiedział, że należałoby zrobić taki spis tych wszystkich petycji oraz 
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przeanalizować potrzeby od najpilniejszych do najmniej pilnych i ewentualnie skupić się na 

wykonywaniu dokumentacji na tych odcinkach.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy Powiatowy Zarząd Dróg ma środki na te rzeczy? 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

poinformował, że to jest inwestycja, a inwestycje prowadzi starostwo, więc środków nie 

mają.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

czyli PZD tylko remonty? 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

odpowiedział, że oni jako Powiatowy Zarząd Dróg prowadzą bieżące utrzymanie dróg, a to 

już jest inwestycja.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

udzielił głosu radnemu Jasińskiemu.  

Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji dopytał, ponieważ tam jest wycena 

w wysokości 60 tys. zł projektu samego chodnika. 

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poprawił, że jest to wycena całej przebudowy drogi. 

Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji zapytał, czy szacowano ile 

kosztowałoby dokończenie tej drogi? Stwierdził, że okazuje się, że rzeczywiście pismo 

może być, że brakuje chodnika, to piszą o chodniku, natomiast z tej wcześniejszej rozmowy 

wynika, że  cała droga jest do przebudowy, że to odwodnienie, bo mniema, że założenie 

chodnika spowodowałoby zaburzenie odwodnienia, czyli następne problemy, które trzeba 

by było rozwiązywać w trybie pilnym. Dlatego jego pytanie, czy wiadomo mniej więcej ile, 

na dzień dzisiejszy ta droga wymagałaby inwestycji. Natomiast jego drugie pytanie dotyczy 

tego, bo nie wie, czy dobrze zrozumiał, która to jest droga, że od ronda… 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

poinformował, że jest to do rozjazdu w prawo na Głuchów, a w lewo na Kamyk. 

Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji czyli nie do samego Głuchowa. 

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że nie. 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

dodał, że co do kosztów, to oni jako powiat, Powiatowy Zarząd Dróg, czy Zarząd 

to wstępnie kalkulują, że przebudowa drogi na dzień dzisiejszy z budową chodnika, 
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wymianą podbudowy, ułożeniem nawierzchni, odwodnieniem to jest koszt za kilometr od 

3 do 4 mln zł.  

Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji stwierdził, czyli nierealne na tę chwilę. 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

dopowiedział, że bez dofinansowania, to mogą zapomnieć o tej inwestycji. 

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że jest to bardzo zasadne pytanie, że trzeba się liczyć z kosztami i tym, co 

może wynikać z budżetu. Zauważył, że powiatu na pewno nie byłoby stać na taką realizację 

inwestycji z własnych środków, więc trzeba je pozyskiwać z zewnątrz.  

Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji powiedział, że on też by to zaznaczył, 

że jeżeli będzie przyjęta zasadność, to będzie to uwarunkowane pozyskaniem środków 

zewnętrznych. 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

dodał, że teraz to właściwie każda inwestycja jest uwarunkowana pozyskiwaniem środków. 

Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że on zna tę drogę, 

bo często nią jeździ, ale jego zdaniem prawda jest taka, że wszystkie drogi, w sprawie 

których wpływają petycje z różnych miejscowości, to one są wszystkie zasadne i tutaj nie 

ma o czym dyskutować. Jest droga, którą trzeba zrobić i trzeba zabezpieczyć chodniki, 

ponieważ jest tam teraz więcej wybudowanych domów i tak, jak radny Jasiński zauważył, 

że bez środków zewnętrznych, to żadna inwestycja nie zostanie zrealizowana, ponieważ 

powiat nie jest w stanie udźwignąć tego finansowo. Pan kierownik powiedział, że jest to 

koszt 3 do 4 mln zł, a jeszcze do tego jakiś poślizg w wysokości z pół miliona złotych. 

Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji słynne prace dodatkowe. 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

zaznaczył, że dzisiaj już ich nie ma. 

Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że słusznie pan 

przewodniczący zauważył, że trzeba faktycznie zrobić taki harmonogram tych robót 

w poszczególnych miejscowościach. 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

zaznaczył, że trzeba zacząć od dokumentacji. 

Pan Robert Grabowski – członek Komisji dodał, że trzeba zobaczyć, która petycja 

wcześniej wpłynęła i dawać na Zarząd. 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedział, że ewentualnie kierować się tym, która gmina chce z nimi partycypować. 
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Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że dobrze, że pan kierownik o tym powiedział, ponieważ to jest bardzo ważne. 

Pan Robert Grabowski – członek Komisji stwierdził, że nie ma co nad tym 

dyskutować, ponieważ petycja jest zasadna. 

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

udzielił głosu radnemu Kowalowi. 

Pan Józef Kowal – wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że petycja jest zasadna, na pewno tak, jak wszystkie petycje przyjmują, że są 

zasadne, ponieważ ci ludzie oczekują tego. Powiedział, że z tego, co widział  

w materiałach, to Zarząd podjął już jakieś decyzje ujęcia w budżecie na ten projekt. 

Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji zauważył, że pochylenia się.  

Pan Józef Kowal – wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

stwierdził, że w takim razie pochylił się, a najważniejszy jest projekt, ponieważ od czegoś 

trzeba zacząć.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

odczytał, że w roku bieżącym nie ma zabezpieczenia środków w budżecie powiatu na 

przedmiotowe zadanie. Zarząd powiatu podjął decyzję, że rozpatrzy przedmiotowy wniosek 

przy konstruowaniu projektu budżetu powiatu wieluńskiego na rok 2024. 

Pan Robert Grabowski – członek Komisji zapytał pana kierownika ile w tej chwili 

mają zaplanowanych inwestycji w powiecie wieluńskim? 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

zapytał, czy realizowanych? 

Pan Robert Grabowski – członek Komisji odpowiedział, że nie o to mu chodzi, 

ponieważ wie, że to już poszło i na to pieniądze się znalazły. Chodzi mu o kwestie, że 

czekają na środki finansowe. 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedział, że Kolonia Raczyn czeka na 9 mln zł, ponieważ dokumentacja jest już gotowa 

do użycia. Robią także programy funkcjonalno-użytkowe (PFU), czyli jest to coś jak projekt, 

czyli, że mogą to potem ogłosić po uzyskaniu dofinansowania zaprojektuj i wybuduj. Jest to 

droga 4509E od Skomlina aż do Wielunia i będą to te odcinki, które nie zostały jeszcze 

wykonane, aby ta droga była kompleksowo załatwiona. Dodał, że są to też Czernice-

Raduczyce i też robione PFU. Też z PFU robiony jest Gaszyn-Krzyworzeka jeżeli chodzi 

o przedłużenie ścieżki rowerowej. Powiedział, że te trzy są z PFU. Teraz kończą 

dokumentacje na Popowice i na Grębień, czyli inwestycje w gminie Pątnów. Dodał, 
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że będzie ogłaszał jeszcze w tym roku Załęcze Małe, ponieważ jest pilna potrzeba 

przebudowy tej drogi. Ogłaszają też przetarg na Troniny, ponieważ dostali dofinansowanie 

z FOGR-u, więc będzie to od Załęcza Małego do miejscowości Troniny, jest tam parę 

domów, ale ta miejscowość została trochę zapomniana i teraz to robią.  

Pan Robert Grabowski – członek Komisji stwierdził, że jest to cały obraz, bo są 

inwestycje, które już trwają, są już sfinansowane, ale powiat wieluński, jako dający 

pieniądz, to już dał, czyli te pieniądze już wpłynęły na te inwestycje. Następnie, tak jak 

powiedział pan kierownik Panek są kolejne inwestycje, które są i czekają. Powiedział, że 

nie sądzi, że ta droga będzie zrobiona w 2024 roku, chyba, że wpłynie coś, więc może 

ewentualnie się uda, ale nie sądzi. Zauważył, że tych inwestycji jest sporo i na początku 

pan Panek mówił, że koszt tego odcinka w Konopnicy to jest 3-4 mln zł, więc jak tak szybko 

sobie przeanalizował te inwestycje, które są w planach, a czekają tylko na środki 

zewnętrzne, to na to potrzeba około 20 mln zł. 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedział, że tak trzeba liczyć.  

Pan Robert Grabowski – członek Komisji zauważył, że jeszcze wkład własny, 

a trzeba sobie przypomnieć, że inwestycji, oprócz tych drogowych w powiecie wieluńskim 

jest bardzo dużo, a czeka ich w następnym roku kolejna inwestycja, czyli przebudowa 

warsztatów gastronomicznych, ponieważ otrzymano dofinansowanie w wysokości 11 mln 

zł, ale po stronie powiatu są 3 mln zł.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że doskonale sobie z tego zdają sprawę, ale te decyzje będą należały do 

Zarządu Powiatu i Rady Powiatu, gdzie będzie możliwość zagłosowania przy uchwalaniu 

budżetu na kolejne lata, gdzie może być zagwarantowane, a może nie być, ale na pewno 

pan skarbnik będzie miał rękę na pulsie, aby nie przekroczyć dyscypliny finansowej 

powiatu.  

Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji zauważył, że zasadność, zasadnością, 

ale tak krawiec kraje, jak mu materiału staje.  

 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

oczytał projekt opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu z dnia                 

31 sierpnia 2023 r. w sprawie petycji mieszkańców ul. Jesionowej w miejscowości 

Konopnica z dnia 14 czerwca 2023 r. w sprawie zmiany nawierzchni oraz wybudowania 
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chodnika wzdłuż w/w ulicy z apelem o uwzględnienie tych zadań w planach inwestycyjnych 

wraz z projektem uchwały w przedmiotowej sprawie, która stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, kto jest za przyjęciem przedmiotowej opinii wraz z projektem uchwały, która będzie 

przekazana do Rady Powiatu? 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 4 głosach „za”) wydała opinię w sprawie petycji mieszkańców ul. Jesionowej 

w miejscowości Konopnica z dnia 14 czerwca 2023 r. w sprawie zmiany nawierzchni oraz 

wybudowania chodnika wzdłuż w/w ulicy z apelem o uwzględnienie tych zadań w planach 

inwestycyjnych (głosowało 4 członków Komisji). 

Opinia wraz z materiałami w przedmiotowej sprawie stanowią załączniki 

do protokołu.  

 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zauważył, że pan kierownik Panek powiedział, że ma już przygotowane kolejne projekty, 

co bardzo ich cieszy, ponieważ są niekiedy różne, zaskakujące, dobre informacje 

dla naszego powiatu i dobrze, że coś takiego jest przygotowane, że w każdej chwili można 

wziąć i przystępować do realizacji takich inwestycji. Podziękował panu kierownikowi 

za przezorność w tych działaniach. Powiedział, że zamyka ten punkt. 

 

 

Pkt 6 

Petycja mieszkańców ul. Wczasowej w miejscowości Krzeczów z dnia 18 czerwca 

2023 r. w części dotyczącej budowy chodnika przy ul. Wczasowej w miejscowości 

Krzeczów od posesji nr 27 do posesji nr 39. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poprosił pana kierownika o wprowadzenie. 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedział, że chodzi o odcinek drogi od Krzeczowa w kierunku Drobnic. Jest to podobne 

pismo, ale odmienna sytuacja, ponieważ wspólnie z gminą Wierzchlas wykonują 
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sukcesywnie ten chodnik. Jest tam jednak trochę inna sytuacja z odwodnieniem, ponieważ 

jest to taki teren, że nie potrzeba wykonywać żadnej kanalizacji deszczowej, ani 

przebudowywać gruntownie tej drogi. Z tego, co pamięta to ostatnio zakupili i wspólnie, jako 

powiat zrobili projekt z gminą Wierzchlas na fragment tego odcinka drogi i było to około 200 

metrów. Teraz mieszkańcy wnioskują o kolejne 270 metrów. Dodał, że z gminą Wierzchlas 

jest taka sytuacja, że praktycznie jak teraz na Bronikowie kupują krawężnik i właściwie jest 

to ich jedyny koszt, a gmina własnymi środkami, ponieważ mają pracowników 

interwencyjnych, wykonuje na drodze powiatowej ten chodnik i można by się było nad tym 

pochylić, czyli zabezpieczyć tylko te środki częściowo, wspólnie z gminą na wykonanie, 

ponieważ bez projektu również się nie obejdzie, ale później zakupić jedynie krawężnik 

i ewentualnie gmina wykona to we własnym zakresie, pod ich nadzorem. Poinformował, że 

na Bronikowie było porównywalnie około 270 metrów, więc krawężnika zakupili za 7 300 zł 

brutto.  

 Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że takie sytuacje trzeba wykorzystywać, ponieważ były robione takie na 

ul. Wieluńskiej w Osjakowie w kierunku Felinowa.  

 Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedział, że nie wszędzie mogą sobie na to pozwolić, ponieważ jeżeli teren jest taki, 

że coś trzeba zrobić z tą wodą, to już są koszty, ale jak jest płaski teren, jak jest w 

przypadku Krzeczowa, to wykonanie samego chodnika jak najbardziej wystarczy.  

 Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że pan przewodniczący przekazał to do Zarządu i do Komisji. Powiedział, 

że otrzymali również w tej sprawie stanowisko Zarządu.  

 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Waldemar Borczyk odczytał 

pismo Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Wieluniu znak: KD. 7126.189.2023 z dnia 

17 sierpnia 2023 r., które stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że otwiera dyskusję i stwierdził, że nawet jeżeli będzie zrobiony projekt na 

realizację w ten sposób tej inwestycji, jaką proponuje pan kierownik Panek, to jest dla 

powiatu bardzo dobre rozwiązanie, czyli wykonanie robót przez pracowników gminy 

Wierzchlas. Udzielił głosu radnemu Kowalowi. 
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Radny Józef Kowal - wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że on się zgadza na takie rozwiązanie, że my damy materiał, a gmina 

pracowników i chodnik powstanie. Jednak zauważył, że z projektem jest problem, ponieważ 

wykonanie projektu trochę potrwa.  

 Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedział, że myśli, że w przyszłym roku można by było skupić nad projektem 

i ewentualnie później nad zakupem materiału. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że zna tę drogę i nawet ten odcinek, który tam jest to tam już jest chodnik, 

a dalej wszystko się ucina, więc można byłoby to…. Zapytał, czy jak już ten odcinek będzie 

zrobiony 270 m, to czy za 2 lub 3 lata znowu trzeba będzie robić jakiś projekt? 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

odpowiedział, że musiałby to sprawdzić i zweryfikować, ponieważ przedstawiając 

tę informację to jest ta posesja, ale czy są tam dalej jeszcze zabudowania, to musi 

to sprawdzić.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

stwierdził, aby za chwilę znowu nie uruchamiać procedury kolejnego projektu.  

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

odpowiedział, że przeanalizują to. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy są jeszcze pytania do pana kierownika lub do pana naczelnika, czy do pani 

sekretarz? Nikt się nie zgłosił. Poinformował, że Komisja przygotowała opinię 

w przedmiotowej sprawie przy pomocy pani sekretarz i pani radcy prawnej. Twierdził, 

że takie petycje pokazują im, jakie są potrzeby. Powiedział, że nie było wizji w terenie, 

ponieważ zrobił to pan kierownik Panek, który najlepiej się na tym zna, więc zrezygnował 

z tego wyjazdu.  

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

oczytał projekt opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu z dnia                

31 sierpnia 2023 r. w sprawie petycji mieszkańców ul. Wczasowej w miejscowości 

Krzeczów z dnia 18 czerwca 2023 r. w części dotyczącej budowy chodnika przy 

ul. Wczasowej w miejscowości Krzeczów od posesji nr 27 do posesji nr 39 wraz z projektem 

uchwały w przedmiotowej sprawie, która stanowi załącznik do protokołu. 
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Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, kto jest za przyjęciem przedmiotowej opinii wraz z projektem uchwały, która będzie 

przekazana do Rady Powiatu? 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 4 głosach „za”) wydała opinię w sprawie mieszkańców ul. Wczasowej w miejscowości 

Krzeczów z dnia 18 czerwca 2023 r. w części dotyczącej budowy chodnika przy 

ul. Wczasowej w miejscowości Krzeczów od posesji nr 27 do posesji nr 39 

(głosowało 4 członków Komisji). 

Opinia wraz z materiałami w przedmiotowej sprawie stanowią załączniki 

do protokołu.  

 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy w tym temacie ktoś chciałby jeszcze coś dodać? 

 

 

Pkt 7 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

udzielił głosu radnemu Jasińskiemu. 

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji zapytał o sytuację na ul. Joanny 

Żubr, ponieważ ostatnio było głośno o tej ulicy. Zapytał, czy mogą się dowiedzieć coś w tej 

kwestii oraz czy ta sytuacja się już uspokoiła? 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

odpowiedział, że sytuacja się uspokoiła, ponieważ był tam wykonywany planowany remont 

z dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. W ten sposób wykonali, 

ponieważ są już na ostatnim etapie kładzenia powierzchniówki, około 40 km 

powierzchniówek. Dodał, że ten newralgiczny odcinek to znaczy od ul. Joanny Żubr aż do 

miejscowości Mokrsko do skrętu na Ożarów miał około 8 km. Dodał, że największy problem 

był w centrum. Zaznaczył, że ta metoda jest sprawdzona, a nie jakaś autorska wykonywana 

przez nich. Podkreślił, że powierzchniówki wykonują co roku, może nie w takiej ilości. 

Podkreślił, że jest to metoda remontowa. Powiedział, że oni nie są gminą Kleszczów, 
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że będą w stanie każdego roku frezować nawierzchnię i kłaść nową nakładkę. Powiedział, 

że jest to metoda siedem lub osiem razy tańsza, niż sfrezowanie i ułożenie nowej nakładki. 

Poinformował, że to zabezpiecza drogi. Dodał, że spotkał się z opiniami, że po co robili 

to na ul. Joanny Żubr, skoro ta droga była dobra, a ona nie była dobra. Zauważył, że dobra 

była tylko wtedy gdy jechało się autem z prędkością 50 km/h, przejeżdżając tą droga, 

a jeżeli wyjdzie się z auta i przejdzie się pieszo, to ta droga była już spękana w poprzek              

i w szerz i wzdłuż. Natomiast oni zabezpieczyli ja tą metodą, czyli emulsją oraz grysami 

dwukrotnie. Najpierw była gruba warstwa gresu 5,8, później znowu emulsja i znowu drobny 

gres 2,5. Zauważył, że byłoby super, gdyby tę drogę można było wyłączyć z eksploatacji na 

czas wykonywania tych prac na jakieś 5 lub 6 godzin, ponieważ wówczas nie byłoby tylu 

szkód, które były do nich zgłaszane. Jednak wszystkie kierują do wykonawcy, bo to on 

zabezpieczał te prace. 

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji zapytał, czy nie można było jej 

wyłączyć? 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

odpowiedział, że kombinowali na wszystkie sposoby, jak to zrobić objazdy, ale ulicę Joanny 

Żubr jest ciężko wyłączyć aby dokonać objazdów i ma tutaj na myśli tiry, bo wątpi, 

że burmistrz zgodziłby się puścić ten ruch przez rynek w lewo lub wcześniej w prawo 

w Gaszynie, jeżeli chodzi o ruch samochodów ciężarowych, więc było to utrudnione. Myśli, 

że najgorsze za nimi. Ten grys ma to do siebie, że część się przyklei, a część ma prawo 

spaść, więc oni sami to zamiatali. Mieli firmę, która aż do Mokrska zamiotła tę drogę. Dodał, 

że nie wyklucza, że jeszcze raz to wykonają. Przekazał, że tutaj był problem, ponieważ ten 

grys lubi spaść, ma prawo, a nawet musi część spaść. Na ul. Joanny Żubr chodniki są 

obustronne. Jeżeli jest to droga typowo polna, dojazdowa, w lesie, to wiadomo, że grys 

odskakuje na pobocze i nie ma tego śladu. Natomiast tutaj nie miał gdzie „uciec”, więc 

zostawał albo na chodniku, albo przy krawężniku i dochodziło do szkód. Musieli wziąć to na 

siebie, ale myśli, że przez 5 lat nie planuje wysyłać na ten odcinek ludzi, aby remontowali 

tę drogę za pomocą tej samej metody, czyli emulsja i grysy, tylko, że punktowo. Ma 

nadzieję, że ta droga jeszcze trochę posłuży. Ta droga była wykonywana w roku 

2009/2010, gdy był wykonywany szlak bursztynowy, więc ma prawo być już 

wyeksploatowana. 

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji zauważył, że bardziej pytał pod 

kątem tego, czy rzeczywiście dużo tych szkód było? 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 
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odpowiedział, że około 40.  

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji zapytał, czy większość powstała 

w momencie kiedy prędkość była zawyżona? 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

odpowiedział, że dokładnie tak, a tam były ustawione znaki 30 km/h, więc myśli, 

że ubezpieczyciel w przeważającej większości nie wypłaci odszkodowań z tego tytułu, że 

sprawcą był pojazd, który jechał z naprzeciwka, albo w przeciwnym kierunku i ten grys 

wydostawał się spod ich kół. I takie też ma interpretacje. 

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji zauważył, że problem był taki, że 

to nie sam sobie zrobił. Stwierdził, że 40 sztuk to nie tak mało, ale technologia, z tego, 

co wcześniej dopytywał jest znana. 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

powiedział, że jest powszechnie znana, ponieważ powierzchniówkę wykonywali również  

w tym samym czasie sąsiedzi z powiatu Sieradzkiego. 

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji powiedział, że zapytał o te szkody, 

bo wiedzieli, że są, ale nie wiedzieli ilości i jakości, ale rozumie, że to głównie chodzi 

o szyby, tak? 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

odpowiedział, że tak.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że na jednej drodze gminnej w gminie Osjaków, która się rozlatywała, 

zastosowano właśnie tę metodę emulsjonowania i grysu i ta droga jest w użytkowaniu 

kolejne 20 lat. Natomiast jeżeli chodzi o szkody, to również była gminna droga, która po 

pierwszej nawierzchni, jaka była położona emulsja, a przed położeniem drugiej warstwy 

i ludzie jeździli tą droga, ponieważ nie można było tam zrobić objazdu, ale to była 

bezwzględnie wina kierowców, ponieważ gazowali, opony się lepiły. Trzeba wtedy jednak 

zachować taką szczególną ostrożność. 

Pan Bartłomiej Panek – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

odpowiedział, że tak, ponieważ oni tę sprawę nagłośnili, było o tym mówione w Radiu Ziemi 

Wieluńskiej i były artykuły, aby starć się nie jeździć tą drogą, ewentualnie uważnie.  

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji potwierdził, że były takie informacje.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że jeżeli trwają roboty, to powinno się zachować tą ostrożność. Zapytał, czy 

ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. W takim razie on 
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jeszcze powiedział, że w ubiegły piątek w Muzeum Ziemi Wieluńskiej był Pan poseł 

Arkadiusz Mularczyk, który przedstawił raport o stanie odszkodowań, które mogłyby być 

przyznane przez Niemcy za szkody wyrządzone w II Wojnę Światową. Przekazał, że była 

pełna sala ludzi w muzeum.  Sam uczestniczył w  tym spotkaniu i stwierdził, że ten człowiek 

wykonał dużą pracę i dotyczy to również ich powiatu. Poinformował, że na tabletach mają 

przesłane pismo z Ministerstwa Spraw Zagranicznych skierowane do rad powiatów i do 

zarządów ze wzorem projektu uchwały. Poprosił, aby się z tym zapoznać, bo warto. Myśli, 

że na najbliższej sesji będą przyjmować taki projekt uchwały, który im przedstawił pan 

Minister. Są to projekty potrzebne do wsparcia działań Rządu w sprawie tych 

odszkodowań. Dodał, że na ostatniej sesji rady miejskiej, Rada Miasta Wielunia przyjęła 

taki projekt uchwały i myśli, że na Radzie Powiatu również nie będzie z tym żadnych 

kłopotów.  

 

Pismo Pełnomocnika Rządu ds. Odszkodowań za Szkody Wyrządzone Agresją 

i Okupacją Niemiecką z dnia 1 sierpnia 2023 r. stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

następnie poinformował, że jutro jest szczególny dzień dla Wielunia, całej ziemi 

Wieluńskiej, czyli 1 września, godzina 4.40, czyli rozpoczęcie II Wojny Światowej 

i poinformował radnych o uroczystościach z tym związanych. Zapytał, czy ktoś jeszcze 

chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił. 

 

 

Pkt 8 

Zamknięcie XXXVIII posiedzenia komisji. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zamknął XXXVIII posiedzenie komisji i podziękował wszystkim za udział. 

 

Protokołowała:   

 
Paulina Bednik 

Inspektor 


